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parotid and mandibular glands has a reticular network construction of two types - contour formed by groups of trunk 
arterioles and venules and lying in the trunk hinges - internal capillary. In the parenchyma glands are less vascular 
areas, which is probably a consequence of the reduction of the backbone network of microvessels because the local 
weakening hemo-tissue metabolism in a physiologically static for the glands periods, also, in the peripheral parts of the 
body in the glandular tissue meet local avascular areas. It is noted that in newborn puppies dogs in the parenchyma of 
the mandibular salivary gland hemo-tissue microcirculation significantly more than in the parenchyma of the parotid 
salivary gland, and arterio-venous contrast ratio is much lower, which is a consequence of earlier development and 
active functioning of the mandibular gland. On the contrary, at the time of the transition to solid food network has the 
highest density hemo-tissue microcirculation and low arterio-venous ratio recorded in the parenchyma of the parotid 
gland, which indicates that heterochronic and asynchronous functioning of these glands depending on the physiological 
load. But even in the parenchyma of the same gland density and pattern of the capillary network is changing. So in the 
parotid gland has the highest density hemo-tissue microcirculation in the rostral portion of gland as a consequence of 
the activation of the main vessels in this area. 
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Изучены пространственно-временные взаимоотношения компонентов механизма регуляции ритмообра-
зовательного процесса сердца с учетом вегетативного статуса в условиях относительного функционального 
покоя, а также при физических и умственных нагрузках. Пространственные характеристики оценивали по 
мощности спектра волн вариабельности сердечного ритма разной частоты. В качестве временных параметров 
ритмообразовательного процесса сердца были использованы частота сердечных сокращений, наиболее ча-
сто встречающийся кардиоинтервал (мода) и разброс кардиоитервалов. В покое наиболее выраженные связи 
между временными и пространственными характеристиками системы формирования сердечного ритма и его 
регуляции проявляются у испытуемых с выраженным преобладанием центральной и автономной вегетатив-
ной регуляциеи сердечного ритма, а также при преобладании активности симпатической нервной системы и 
балансе между отделами вегетативной нервной системы. Физическая и интеллектуальная нагрузки вызывают 
увеличение пространственно-временной сопряженности характеристик механизма регуляции ритмообразова-
тельной функции сердца. 
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We studied the spatial and temporal relationships of components of the mechanism regulation of rhythmogenesis 
considering the vegetative status in relative functional rest, as well as physical and mental stress. Spatial characteristics 
evaluated by the power spectrum of heart rate variability waves of different frequencies. As the timing of the formation 
of the heart rhythm were used heart rate, the most common cardiac interval (fashion) and scatter the duration of cardiac 
cycles. At rest, the most prominent link between temporal and spatial characteristics of the formation of the heart rate 
and its regulation occur in subjects with marked predominance of the central and autonomic autonomic regulation of 
heart rate, as well as the predominance of sympathetic nervous system activity and the balance between the divisions 
of the autonomic nervous system. Physical and intellectual stress causes an increase in the space-time characteristics of 
the contingency mechanism rhythmogenesis regulation of cardiac function.
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Результаты исследования показали, что среди учащихся ДЮСШ, занимающихся спринтом, склонных к безу-
держному риску 80%, то есть в 2,5 раз больше, чем в контрольной группе. 16% легкоатлетов-спринтеров составля-
ют среднеосторожные и 4%, то есть в 4,5 раз меньше, чем в контрольной группе – осторожные. Систематические 
тренировки спринтерскими видами легкой атлетики приводят к достоверно выраженному возрастанию степени 
готовности к риску и изменению ее возрастной динамики. До 14 лет уровень готовности к риску у успешных 
и малаоуспешных спринтеров существенно не отличается, а с 15 лет готовность к риску у малоуспешных лег-


